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Nyomtatott és online sajtó 
 

Toroczkai László: Külföldi terroristák fenyegetik a Mi Hazánk Mozgalmat 
2025. március 3. – MTI, hirado.hu, Demokrata 

Napirend előtti felszólalásokkal kezdte meg munkáját hétfő délelőtt az Országgyűlés, a 

képviselők Paks II-ről és a kárpáaljai magyarokról is kérdezték a kormány tagjait. Toroczkai 

László arról beszélt, komolyan vehető külföldi terroristák fenyegetik a Mi Hazánk Mozgalmat. 

Roland Ceber kárpátaljai politikus videójában ukrán terroristákat uszít a Mi Hazánkra és 

mindazokra a magyarokra, akik felvetik a kárpátaljai magyarok jogait. Kitért arra is: Roland 

Ceber politikai szövetségese Magyar Péter. Ez az ukrán politikus kísérgette Magyar Pétert 

Ukrajnában. Hidvéghi Balázs, a Miniszterelnöki Kabinetiroda államtitkára válaszában jelezte: 

a magyar szolgálatok minden figyelmet érdemlő külföldi fenyegetést kivizsgálnak, így a Mi 

Hazánkat érintő fenyegetés is meg fogja kapni a figyelmet. Kárpátalja és az ott élő magyarok a 

kormány számára elsődleges szempont, és ezt minden alkalommal elmondják az Ukrajnával 

kapcsolatos tárgyalásokon. Most, hogy Ukrajna NATO-tagsága lekerül a napirendről, még 

erőteljesebben felmerül az uniós tagság, akár gyorsított eljárásban is. Hangsúlyozta, hogy „itt 

is észénél kell lennünk”, hiszen Ukrajna a mai állapotában nem alkalmas arra, hogy az unió 

tagja legyen. Ennek számos oka van, a magyar álláspont pedig továbbra is a magyar érdekből 

indul ki. A kárpátaljai magyarság jogainak visszaállítása a háború előtti állapotra, így a szabad 

mozgás, szabad nyelv- és jelképhasználat, a kultúra és identitás alapvető szempontok lesznek 

a magyar álláspontban a tagsággal kapcsolatban. 

 

Látópont címeket adtak át Tatán 
2025. március 3. – MTI, Magyarország Kormánya 

A Magyar Közösségépítők Értékszövetsége Egyesület látópont hálózatának 24 tagja kapott 

Látópont címet hétfőn Tatán. A címeket az egyesület alapítója és elnökségi tagja, Závogyán 

Magdolna, a Kulturális és Innovációs Minisztérium kultúráért felelős államtitkára adta át. A 

politikus köszöntőjében kiemelte, szükség van olyan települések, közösségi szinten, 

közművelődési intézmények, népfőiskolák és civil szervezetek körére, ahol példaértékű, 

innovatív és követendő, követhető szakmai munka folyik. Hozzátette, aki eljut a jó gyakorlat 

megvalósulásáig, annak igénye van arra, hogy tovább csiszolja, tökéletesítse saját eredményeit, 

és sikereivel kiléphessen egy közös szakmai platformra, mely a látópont hálózat maga. A 

Látópont cím létrehozásával az volt a cél, hogy az értékteremtő munka hagyományaink 

megőrzése és újraértelmezése, kulturális örökségünk megbecsülése és a jó gyakorlatok tárháza 

ne maradhasson elszigetelten, láthatatlan és értéktelen - mondta el. Uracs Marianna, Magyar 

Közösségépítők Értékszövetségének elnöke szólt arról, hogy a szervezet 2019-ben alakult meg, 

hogy a közművelődés szakmai utánpótlásának biztosítása érdekében tevékenykedjen. A 

Kárpát-medencei szinten létrehozott Látópontok olyan állandó látogatói helyszínek, ahol 

bemutatható és eltanulható az adott települések jó gyakorlata. A 125 Látópont között vannak 

települési önkormányzatok, közösségi színterek, közművelődési intézmények, civil szervezetek 
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az ország minden részéből, falvakból, városokból, valamint Erdélyből, Kárpátaljáról és a 

Vajdaságból - ismertette. 

              
Újfajta kihívást jelent a lelkészképzés a mesterséges intelligencia korában  
2025. március 3. – Krónika 

Középiskolás diákok számára szervez nyílt napokat a Protestáns Teológiai Intézet márciusban. 

Az esemény apropóján Kató Szabolcs Ferenc dékánhelyettes, a kolozsvári felsőoktatási 

intézmény oktatója a lelkészi hivatáshoz szükséges belső motivációról, a lelkipásztori pálya 

„elnőiesedéséről” is beszélt a Krónikának. Rámutatott, a mesterséges intelligencia és az egyház 

társadalmi térvesztésének korában a lelkészképzésnek időről időre meg kell újulnia. A 

népszámlálási adatok azt mutatják, társadalmi szinten egyre inkább teret veszít a vallás, az 

istenhit, ami kihívások elé állítja a lelkészképzést is. 1992 és 2021 között például a romániai 

reformátusok száma 802 ezerről 575 ezerre csökkent. Kató Szabolcs Ferenc elmondta, a 

korábbi évtizedekhez viszonyítva csökkent a teológiára felvételizők száma, ami egyrészt az 

egyház társadalmon belüli térvesztésével és a szekularizációval magyarázható, másrészt pedig 

világszinten esett az elméleti és bölcsészkarok népszerűsége a pályát választó fiatalok körében.  

 

Állandó magyar nyelvű tanácsadást ígér a Transilvania Bank új és régi ügyfeleinek 
2025. március 3. – Krónika, maszol.ro 

Sikeresen lezárult a fúzió a Transilvania Bank és az OTP Bank Románia között – jelentette be 

hétfőn a kolozsvári székhelyű pénzintézet. A Krónikához eljutatott közlemény szerint a 

Transilvania Bank ezzel konszolidálja piacvezető pozícióját, piaci részesedése a bank organikus 

növekedésének és az OTP Bank integrációjának köszönhetően eléri a 23 százalékot. A fúzió a 

BT számára az eszközállomány 9 százalékos, a hitelportfólió 13 százalékos növekedését 

eredményezi, emellett nagyobb jelenlétet jelent Bukarestben és az ország központi részén. „A 

Transilvania Bank egyik kulcsfontosságú kompetenciáját a felvásárolt vállalatok gyors és 

sikeres integrációja jelenti. Ezúttal egy rekordidő, mindössze hét hónap alatt végrehajtott, 

kiemelkedően jól megvalósított integrációra került sor, amelyet a BT és az OTP Bank közötti 

hasonlóságok és szinergiák, valamint a két bank csapatainak elkötelezett munkája tett 

lehetővé. Üdvözöljük új ügyfeleinket, üzleti partnereinket és kollégáinkat” – idézte a 

közlemény Ӧmer Tetiket, a BT vezérigazgatóját.  

 

A jó ötletek és a tettek révén fejlődhetnek a községek – Találkoztak az ország 

polgármesterei 
2025. március 3. – maszol.ro 

Az ACOR (Romániai Községek Egyesülete) a múlt hét elején, február 23–26. között 28. 

alkalommal tartotta meg a községi polgármesterek találkozóját, amelyen 387 önkormányzati 

vezető vett rész. A bukaresti eseményen a szilágysági vezetők is megjelentek, többek között 

Boncidai Csaba, Szilágyperecsen polgármestere, aki két mandátumon keresztül a Szilágy 
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Megyei Polgármesterek Szövetségének elnöke volt, jelenleg alelnöke, illetve az országos elnök 

kisebbségi tanácsadója. A polgármester a Maszolnak elmondta, a tanácskozáson miniszterek, 

intézményvezetők vettek részt, és különböző témákba nyújtottak betekintést, ugyanakkor az 

önkormányzati vezetők ismertették törvényjavaslataikat, amelyek hozzájárulhatnának a 

községek fejlesztéséhez. 

                              
Magyar Szövetség: 82 napja nem működik az ország 
2025. március 3. – Ma7  

Úgy tűnik, Rudolf Huliak miniszteri kinevezésével a kormánykoalíciónak papíron sikerül 

visszaszereznie a parlamenti többségéhez szükséges 76 szavazatot. Hogy ez a gyakorlatban is 

így lesz-e, majd a március 25-én kezdődő ülésszaka mutatja meg – írja Facebook-oldalán a 

Magyar Szövetség. A párt szerint „A rebellis vagy trafikozó képviselők miatt kisebbségbe került 

kormánykoalíció az utolsó rendes ülését november 26-án tudta össze hívni, az utolsó 

törvényjavaslatot pedig december 11-én fogadta el. A januári ülést elnapolták, az egészségügyi 

törvénycsomagot pedig ad hoc egyezség alapján rendkívüli ülésen szavazták meg, gyorsított 

eljárásban.” A Gubík László vezette párt felhívta a figyelmet arra is: „A szlovák parlament egy 

éves működtetése 51 milliójába kerül az országnak. Ez, függetlenül attól, hogy a honatyák 

üléseznek-e, vagy épp a koalíciós válsággal foglalatoskodnak, naponta 140 ezer eurót tesz ki.” 

 

Ondrejcsák Róbert távozik a londoni nagykövetség éléről 
2025. március 3. – Ma7  

Távozik Szlovákia nagy-britanniai nagykövetségének éléről Ondrejcsák Róbert. A hírt a 

diplomata a Facebook-oldalán közölte. Ondrejcsák Róbert terjedelmes nyílt levelében 

indokolja a távozását. Nemcsak a külképviselet éléről, hanem a külügy állományából is távozik. 

"Az, hogy távozom a Szlovák Köztársaság londoni nagykövetségi posztjáról, illetve a 

minisztériumból, egyértelmű volt a kormány megalakulásának napján. Csak az volt a kérdés, 

hogy mikor" – írja Ondrejcsák. A kormány múlt év októberében hívott vissza, végül négy évet 

töltöttem Londonban, bár az utóbbi hónapok igazán megterhelőek voltak, mentálisan és 

érzelmileg egyaránt – sőt, néha kétségbeesett állapotban is voltam, amikor az ember szégyellte 

magát" – magyarázta távozásának okait. 

 

Nyitott ablakon át a komédiába 
2025. március 3. – Felvidék.ma 

A Palócföldön élő szokások szerves része, immár több évtizede, hogy ha farsang utolsó 

hétvégéje, akkor színházi előadás az ipolynyéki Csemadok alapszervezet mellett működő, Mics 

Károly Színjátszó Csoport előadásában. Hogy a farsangnak ez-e a legvidámabb temetése a 

Felvidéken, azt nem tudjuk biztosan, de hogy ilyen vidám ,,halotti tor „ kevés helyen van, az 

biztos. Az elmúlt években már megszokhattuk, hogy az egykoron egyetlen hétvégére (két 

napra) korlátozódott előadások számát a vezetőség néhány éve, már egy pénteki előadással is 
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bővítette, azonban elgondolkodtató, hogy a folyamatosan növekvő igények, már ezt is 

túlnőtték. A három nap alatt, mintegy 1200 néző által megtekintett darabok, immár kinőtték a 

befogadói kapacitást, így a jövőben azon kell gondolkodnia a szervezőknek, vajon a jelenlegi 

előadások számát hogyan lehetne kibővíteni két hétvégi, akár 5 vagy 6 bemutatóra. 

                 
Ülésezik a parlament - Vučević lemondását is megállapíthatják 
2025. február 4 – Vajma.info, Pannon RTV,  

Első rendes ülését tartja ma Belgrádban a szerb parlament, a napirenden 62 pont szerepel. 

Ezek közül négy oktatási téma, közöttük a felsőoktatási törvény módosítása is napirenden lesz. 

A felsőoktatási törvény módosítási javaslatai a hallgatói tandíj 50 százalékos csökkentését 

irányozzák elő.  Az ülésen megállapításra kerülhet Miloš Vučević kormányfő lemondása is. Ana 

Brnabić, a szerbiai képviselőház elnöke azonban arról beszélt, hogy erre csak azután kerül sor, 

miután az összes napirendi pontról már döntés született.  Több ellenzéki párt már előre 

bejelentette, hogy bojkottálja az ülést, mivel szerintük először a tüntetők követeléseinek kell 

eleget tenni. 

 

Részletesen a tartományi kormány családtámogatási pályázatairól 
2025. március 3. – Pannon RTV 

A vajdaság területén élő családok megsegítése érdekében több pályázatot jelentetett meg a 

tartományi demográfiai titkárság. Az egyik kiírásra 3-4 gyerekes családok jelentkezését várják 

házvásárlás céljából, míg a másik pályázat a nők helyzetének javítását tűzi ki céljául, szintén 

házvásárlás segítségével. A Közügyekben Ótott Róbert, a tartományi kormány alelnöke beszélt 

a részletekről. Hogy pontosan milyen támogatásra pályázhatnak a nagycsaládosok, mekkora 

értékű a pályázat és egy-egy család mekkora összegre pályázhat, milyen feltételeknek kell 

megfelelniük a pályázóknak? Ezekre a kérdésekre is választ kaphatnak a Közügyekből. 

 

Folyómentő Iskolák program 
2025. március 3. – Pannon RTV  

A zentai Thurzó Lajos Általános Iskola is részt vesz a Folyómentő Iskolák programban, 

amelynek keretében öt ország természetvédelmi egyesületei és iskolái dolgoznak közösen a 

vizek védelme érdekében. A programban Magyarkanizsát a helyi természetjáró egyesület 

képviseli, hozzájuk csatlakoztak a zentai általános iskola felsős tanulói. Nagy Sarolta, megbízott 

igazgató, Thurzó Lajos Általános Iskola, Zenta: „Intézményünk az Erasmus+ programban 

csatlakozott a Magyarkanizsai Természetjáró Egyesülethez. Ennek a témája, illetve célkitűzése 

természetesen a természetvédelem elsősorban, illetve a folyók tisztán tartása. A természet 

megismeréséhez és megértéséhez szükséges ezeknek a készségeknek a fejlesztése, illetve, hogy 

a gyerekekben tudatosuljon, hogy a környezet iránt érdeklődjenek, és védjék is azt.” 
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Folyamatos a Martonosi Önkéntes Tűzoltó Egyesület laktanyájának felújítása 
2025. március 3. – Pannon RTV 

Az 1956-ban épült laktanya korszerűsítése segíti az önkéntes tűzoltók munkáját, és remélik, 

hogy ezzel több önkéntest vonzanak majd a közösségbe. A Martonosi Önkéntes Tűzoltó 

Egyesület laktanyájának felújítása folyamatos, a munkálatokhoz támogatások és az önkéntesek 

munkája is hozzájárul. Az elmúlt évek során megtörtént a kapuk és nyílászárók cseréje, a garázs 

padlójának megújítása, valamint idén a padló cseréje is az épületben. Az elkövetkező 

időszakban a burkolatok megújítása és a vízvezeték felújítása lesz napirenden. Bajtai Balázs, 

elnök, Magyarkanizsa Községi Tűzoltó Szövetsége: „Az idei évben a padlózatnak a felújítását 

tűztük ki célul, pontosabban tavaly, mert tavaly pályáztunk a Bethlen Gábor Alapnál, ahonnan 

nyertünk pénzösszegeket a padlónak a lehelyezésére, amit előzőlegesen, magát az anyagot 

szintén egy Bethlen Gáboros pályázatból tudtuk megvásárolni. Idén az összegek egy részét 

tudtuk megkapni, a többit pedig azt az önkormányzat tudta kipótolni. Magának a padlónak a 

felszerelését, a régi padlózatot, azt a tagságunknak a segítségével tudtuk elvégezni.” 
 

A zentai KKT elfogadta a 2025-ös évre vonatkozó munkaprogram-tervezetet 
2025. március 3. – Pannon RTV 

Egyebek mellett kinevezték a mezőgazdasági bizottság új tagjait. Elfogadta a 2025-ös évre vonatkozó 

munkaprogram-tervezetet a zentai Községi Képviselő-testület. A képviselők több kulturális intézmény 

idei munkatervét is megvitatták, valamint kinevezték a mezőgazdasági bizottság új tagjait, amely 

előfeltétele volt az idei évre vonatkozó mezőgazdasági beruházások megvalósításának, mint például a 

mezőőr szolgálat, vagy a határutak karbantartása. A testület továbbá elfogadta a Regionális 

Hulladékgazdálkodási Vállalat idei üzletviteli programját is. Sztantity Szebasztián, infrastrukturális 

ügyekkel megbízott tag, Zenta KT: „A képviselő-testületi ülés egy rendbontással kezdődött, amelyet az 

ellenzék politikai performansza jelentett. A Vajdasági Magyar Szövetségnek mindig az volt az 

álláspontja, hogy a normalitás pártján vagyunk, az intézmények normális működése mellett állunk ki, 

ezért ez mindenképpen elítélendő. 

                   
Megszűnt a „Sljah” rendszer a humanitárius és egészségügyi rakományt szállító 

sofőrök számára 
2025. március 3. – karpataljalap.net 

Az ukrán kormány megszüntette a „Sljah” rendszert azon sofőrök számára, akik humanitárius 

és egészségügyi szállítmányokat visznek át a határon. A miniszteri kabinet módosította a 

katonaköteles korú férfiak határátlépését szabályozó rendeletet. Mostantól ahhoz, hogy valaki 

akadálytalanul elhagyhassa az országot, jogszerű indokra van szükség, mint a rokkantsági 

igazolás, a nagycsaládos státusz vagy a nyugdíjas-igazolvány. A határt szabadon átléphetik a 

parlamenti képviselők és azok a katonák, akik megfelelő kiküldetési parancsot kaptak. 
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Munkácsy Mihályra emlékeztek a szülővárosában 
2025. március 3. – KISZo.net 

A Munkácsy Mihály Magyar Ház és Magyarország Ungvári Főkonzulátusa szervezésében a 

világhírű magyar festőművész születésének 181. évfordulóját méltatták a Latorca-parti 

városban. Az esemény a festő mellszobrának megkoszorúzásával vette kezdetét, majd Tarpai 

József, a Munkácsy Mihály Magyar Ház igazgatója mondott köszöntő beszédet. Ezt követően 

az érdeklődők művészettörténeti előadást hallgattak Dr. Boros Judit tolmácsolásában. A kutató 

arra a kérdésre adott választ, hogy miért szeretjük Munkácsy képeit? A közönség 

megismerhette Munkácsy Mihály életét és munkásságát, illetve műveinek hatását a festészetre. 

Elhangzott, bár Munkácsy Mihály élete nagy részét külföldön töltötte, mindig magyarnak 

érezte és vallotta magát. A megemlékezést Barta Ilona zongorajátéka színesítette. 

 

Közgyűlés a KMKSZ Csapi alapszervezetében 
2025. március 3. – Karpat.in.ua 

Csapon is megtartotta idei beszámoló közgyűlését a KMKSZ helyi alapszervezete. Az elmúlt bő 

öt év megpróbáltatásai nem gyengítették a közösséget, hanem csak még inkább megerősítették 

őket. Bár az elmúlt években nem tudtak nagyobb rendezvényeket lebonyolítani, mégsem telt 

teljesen eseménytelenül az elmúlt esztendő. Balogh Lívia, az alapszervezet elnöke a szervezet 

eseményein túl a világban zajló történésekről is szót ejtett. Bár Kárpátalján több kisebbség is 

él, a magyarság az egyik legjobban szervezett és legaktívabb közösség. Az intézményi háttér, az 

anyaországi támogatás, az erős identitás és az összetartás segíti a megmaradást. 

 

KMKSZ-közgyűlés Mezőgecsében ‒ összegzés és jövőtervezés 
2025. március 3. – karpatalja.ma 

Március 1-jén a Mezőgecsei Kultúrház adott otthont a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség 

(KMKSZ) helyi alapszervezeti közgyűlésének. Az eseményen Popovics Katalin alapszervezeti 

elnök beszámolt a 2024-es év történéseiről és a szervezet által megvalósított programokról. A 

résztvevők nemcsak az elmúlt időszak eredményeit értékelték, hanem a jövőbeli 

célkitűzésekről is egyeztettek. A közgyűlés a Himnusz eléneklésével vette kezdetét, majd 

Popovics Katalin beszámolójában részletesen ismertette a KMKSZ Mezőgecsei 

Alapszervezetének 2024-es tevékenységét. Elmondta, bár a háborús helyzet miatt a 

hagyományos nagy rendezvények elmaradtak, a szervezet több kulturális eseményen is részt 

vett. 

 

Ukrán katonák gyermekei táboroznak Fényeslitkén 
2025. március 3. – karpatalja.ma 

Magyarország Külgazdasági és Külügyminisztériumának támogatásával Fényeslitke 

önkormányzata a Lemberg megyei Sztarij Szambirból 21 gyermeket és 3 kísérőjét látja 

vendégül egy héten keresztül. A tábor március 2-től 7-ig tart. A csoport vasárnap gyalogosan 

lépte át az Asztély–Beregsurány határátkelőt, ahol autóbusz várta őket és elvitte Fényeslitkére, 

a Ligetszépe Vendégházba. A megérkezés után rövid megnyitóra került sor. Elsőként Mártha 
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Mihály Tibor, Fényeslitke polgármestere köszöntötte a vendégeket, aki megjegyezte, hogy 

korán elveszítette édesapját, így át tudja érezni, mi játszódik le nap mint nap ezeknek a 

gyereknek a lelkében, azt a helyzetet, amikor egy serdülő gyerek, aki keresi a világban a helyét, 

elveszíti az édesapját, vagy ha az apja a fronton harcol, és állandóan azon izgul, hogy életben 

térjen haza. 

 

Tóth Péter Lóránt Kárpátalján 
2025. március 3. – Karpat.in.ua 

Ismét Kárpátalján járt Tóth Péter Lóránt. A kunszentmiklósi versvándor a Kárpátaljai 

Népfőiskolai Egyesület meghívására érkezett vidékünkre. Ez alkalommal a József Attiláról 

szóló előadását mutatta be. Tóth Péter Lóránt harmadik alkalommal lépett fel Ráton. Illár 

Lénárd, a KMKSZ Ráti Alapszervezetének elnöke azt mondta: a művész előadása fényt visz a 

szürke hétköznapjainkba, és egy kis bizakodást, reményt nyújt az embereknek, hogy lesz jobb 

is. Tóth Péter Lóránt 14 éve járt először Kárpátalján. Azóta minden évben eljön, hogy a magyar 

történelem vagy költészet kiemelkedő alakjait bemutató előadásaival szórakoztassa és egyben 

lelket öntsön az itteni magyarokba. Balogh Lívia, a Kárpátaljai Népfőiskolai Egyesület alelnöke 

zárszavában kiemelte: a kárpátaljai magyarok nagyon hálásak az anyaországnak és az összes 

határon túli területnek, valamit a diaszpórában élőknek az anyagi és a lelki támogatásért. A 

tervek szerint a Tóth Péter Lóránt az idén még visszatér Kárpátaljára és több iskolában fellép 

a József Attiláról szóló előadásával. 

  

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. március 3. – Kossuth Rádió 

 

Továbbra is zűrzavaros a belpolitikai helyzet Romániában. A múlt szerdán 6 bűncselekmény 

miatt indítottak büntetőeljárást Călin Georgescu volt államfőjelölt ellen, pénteken napirenden 

volt a kormány ellen benyújtott bizalmatlansági indítvány, szombaton a bukaresti Győzelem 

téren a Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) szervezésében több ezer  résztvevővel 

kormányellenes tüntetést tartottak. Csoma Botond, az RMDSZ képviselőházi frakcióvezetője 

szerint: a politikai stabilitás megőrzése kulcsfontosságú Románia jövője szempontjából, és a 

hatóságoknak hatékonyabban kell fellépniük a szélsőségesekkel szemben. Bíró István 

összefoglalója. 

 

Idén is különleges programokkal készült a beregszászi Rákóczi-főiskola az idegenvezetők 

világnapjára. A Földrajz és Turizmus Tanszék szervezésében a résztvevők felfedezték 

Beregszász és a Rákóczi Főiskola épületének kulturális értékeit, miközben szakmai előadásokat 
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hallgathattak meg. Az esemény nemcsak a turizmus és az örökségvédelem fontosságára hívta 

fel a figyelmet, hanem erősítette a közösségépítés és a tudásmegosztás jelentőségét is. 

Részletek Iváncsik Attilától. 

 

Arany Jánosra emlékeztek szülővárosában, Nagyszalontán, születésének 208. évfordulója 

alkalmából. Az Arany János Művelődési Egyesület a gyermekek számára megrendezte a 

hagyományos szavalóversenyt, amelyen ezúttal Arany János balladáit mondták a diákok. 

Március másodikán pedig egykori szülőháza előtt emlékeztek a legnagyobb magyar, epikus 

költőre. Ionescu Nikolett riportja. 

 

Temesváron nem érhet véget a farsang az Eszterlánc Kulturális Egyesület táncháza nélkül. Az 

is hagyomány, hogy először a gyermekek, majd a felnőttek táncházára kerül sor, a kettő között 

zajlik a télűző kiszebáb égetés. Az idei farsangi táncház alkalmával készült Lehőcz László 

összeállítása. 

 

A barcaújfalusi nőszövetség és a Balogh György Kulturális Egyesület tagjai harmadik 

alkalommal gyűjtötték egybe mindazokat, akik el akarták temetni a telet. Maszkákkal, lovakkal, 

szekerekkel vonultak fel a falu utcáin, s az érdeklődők a kapuban várták a menetet, hogy fánkot 

és palacsintát vehessenek a felvonulóktól. Este pedig kicsik és nagyok egyaránt táncra 

perdülhettek a farsangi bálban. Veres Emese-Gyöngyvér összeállítása. 


